
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 11. marts 2020 stillet følgende 

spørgsmål nr. 744 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Trine Torp (SF). 

 

Spørgsmål nr. 744:  

”Vil ministeren tage initiativer, som nedbringer forbruget af antipsykotika i behand-

lingen af personer med psykiske lidelser - også uden for demensområdet” 

 

Svar: 

Spørgsmålet har tilknytning til en del af en række spørgsmål (SUU alm. del spm. 724-

728) om behandling med antipsykotika. Spørgsmålene er tidligere blevet besvaret fo-

reløbigt med henvisning til, at der til brug for besvarelsen af spørgsmålene var behov 

for at indhente en udtalelse fra Lægemiddelstyrelsen, Sundhedsstyrelsen, Sundheds-

datastyrelsen og Styrelsen for Patientsikkerhed.  

 

Imidlertid har det ikke vist sig muligt for styrelserne at afgive udtalelser inden for 

denne frist. Når udtalelserne foreligger, vender jeg tilbage, forventeligt primo sep-

tember 2020. 
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